
ASUMISNEUVONTATYÖRYHMÄ  
 
TYÖRYHMÄN 12. KOKOUS 
 
 
Aika: Perjantai 12.3.2021 klo 9-11 
 
Paikka: Teams-kokous 
 
Osallistujat: Jarmo Lindén, johtaja, Asumisen rahoitus- ja kehittämiskeskus ARA (pj) 
 Sanna Helesuo, erityisasiantuntija, oikeusministeriö 
 Ritva Liukonen, erityisasiantuntija, sosiaali- ja terveysministeriö 
 Ville Koponen, neuvotteleva virkamies, valtiovarainministeriö 
 Tuula Tiainen, erityisasiantuntija, ympäristöministeriö 
 Katja Reiman, kehityspäällikkö, Rikosseuraamuslaitos 
 Anne Kinni, projektipäällikkö, Helsingin kaupunki 
 Laura Hassi, asiantuntija, Kuntaliitto 
 Tiina Irjala, kehityspäällikkö, Nuorisoasuntoliitto NAL 
 Jussi Lehtonen, asumispalvelupäällikkö, Vailla Vakinaista Asuntoa ry 
 Anne Viita, toiminnanjohtaja, Vuokralaiset ry 
 Sari Timonen, kehittämispäällikkö, Y-säätiö 

 
Sihteerit: 
Liisa Meritähti, hallitussihteeri, ympäristöministeriö 
Liisa Holopainen, hallitussihteeri, sosiaali- ja terveysministeriö 

 
 

1. Kokouksen avaus ja asialistan hyväksyminen  
 
Puheenjohtaja avasi työryhmän 12. kokouksen ja asialista hyväksyttiin. 
 

2. Viime kokouksen muistion hyväksyminen 
 
Viime kokouksen muistio hyväksyttiin. 
 

3. Työryhmän loppuraportin hyväksyminen 
 
Esiteltiin raporttiin edellisen kokouksen jälkeen tehdyt muutokset.  
 
Raportista esitettiin seuraavia huomioita: 
- Toivottiin asunnottomien lisäämistä STEA-rahoitukseen 
- Käsitemäärittelyn osalta mietittiin, että mikä on sosiaalihuollon tehtävää ja mikä muiden 

toimijoiden tekemää työtä-> kuva voisi selkeyttää määrittelyjä. 
- Ville Koposella oli muokkausehdotus ARAn ja kuntien välisten sopimusten 

”kuntaoikeudellisesta” pohjasta luvun 4.3. loppuun. Tarkempi tekstiehdotus toimitetaan 
sihteereille.  

- Tiedonvaihdon ja tiedonsaannin osalta todettiin tarkentavasti, että työssä voidaan katsoa vain 
niitä tietoja mihin on oikeus. Tiedot eivät ole katsottavissa jatkuvasti. Tietosuojan kysymykset 
tulee ratkaista. 

- Raporttiin oli täydennetty tietoja AUNE-hankkeesta ja toivottiin lisäystä, että 
rikosseuraamuslaitoksella on ollut myös oma osahankkeensa 



- Sari Timonen ehdotti yhteenvetokappaleen toiseksi viimeksi kohdaksi chatissa seuraavaa 
muotoilua: ”Suurin osa työryhmästä on lakisääteistämisen kannalla hallitusohjelman tavoitteen 
mukaisesti, ja on perusteltua, että edetään ARA-sopimusmallin mukaan.” 

- Tiina Irjala ehdotti yleisen neuvontatyön määrittelyä chatissa seuraavasti: ”Asumiseen liittyvä 
tieto- ja neuvontatyö tarkoittaa yleistä neuvontaa, tiedotusta ja koulutusta asumiseen liittyvistä 
asioista. (Ks. nuorten tieto- ja neuvontatyö: https://koordinaatti.fi/fi/nuorten-tieto-ja-
neuvontatyo/mita-nuorten-tieto-ja-neuvontatyo). Tieto- ja neuvontatyö on nuorten osalta 
ehkäisevää nuorisotyötä, jota toteuttavat kunnat ja järjestöt.” 

- Käytiin taustoittavaa keskustelua Tampereen ja Helsingin mallista antaa asumisneuvontaa. 
Tarkennettiin, että raportin sivulla 22 keskustelua herättäneessä kohdassa tarkoitettiin 
sosiaalityön prosesseja. 
 

Puheenjohtaja kiitti kaikkia työryhmässä mukana olleita.  
 

4. Työryhmän työskentelyn päättäminen 
 
Kokouksessa esiin tulleista täydennystoiveista pyydettiin lähettämään kirjalliset tekstit 
mahdollisimman pian. Raportti lähetään vielä työryhmän jäsenille katsottavaksi ennen sen 
lähettämistä lausuntokierrokselle.  

 
5. Kokouksen päättäminen  


